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Zápis ze zasedání Akademického senátu FF UP  

dne 23. září 2015 
 
 

Přítomno:  18 členů AS FF UP (dle prezenční listiny) 
Omluveni:  Doc. PhDr. Ludmila Veselovská, doc. PhDr., Ph.D., Mgr. Vojtěch Duda, Bc. Filip 

Harviš.  
Hosté:  doc. PhDr. Jiří Lach, Ph.D., M.A. (děkan FF UP), Mgr. Ondřej Molnár (proděkan pro 

organizaci a rozvoj), Mgr. Vladimír Polách, Ph.D. (proděkan pro infrastrukturu), 
PhDr. Jiří Šubrt, Ph.D. (KKF), PhDr. Jan Janoušek, Ph.D. (KKF), PhDr. Barbara 
Pokorná, Ph.D. (KKF), Mgr. Jana Engelbrechtová, Ph.D. (KKF) a další hosté 

 
 
Program:  
1. Zahájení a uvítání nových senátorů 
2. Schvalování programu jednání  
3. Schvalování zápisu ze zasedání ze dne 17. června 2015  
4. Návrh na zrušení směrnice děkana č. 01/2010 Disciplinární řád FF UP  
5. Problematika existence Katedry klasické filologie a personální zajištění oboru Latinská 

filologie  
6. Prodiskutování změny Volebního a jednacího řádu AS FF UP v souvislosti s případným novým 

volebním systémem 
7. Různé 
8. Nový termín zasedání 
9. Uzavření zasedání (návrh na ukončení: do 16,00 hod) 
 
 
1. Zahájení a uvítání nových senátorů 
 
Zasedání zahájil a vedl předseda prof. dr. W. Engelbrecht.  
Přivítal nové členy AS FF: Mgr. Jakuba Kordu, Ph.D. (náhrada za Mgr. Andreu Preissovou Krejčí, 
Ph.D.) a Mgr. Jasnu Skotákovou (náhradu za Jakuba Tichého). 
Informoval o odstoupení doc. PhDr. Lubora Kysučana, Ph.D., z funkce místopředsedy z řad 
akademických pracovníků. Bude provedena volba nového místopředsedy z řad akademických 
pracovníků.  
 
 
2. Schvalování programu zasedání 
 
Předseda navrhl doplnění bodu programu Volba nového místopředsedy z řad akademických 
pracovníků, a to za bod 2. 
 
Hlasování o usnesení: Schválení programu zasedání AS FF s doplněním bodu Volba nového 
místopředsedy z řad akademických pracovníků. 
 
Přítomno 15 senátorů  pro 15   proti 0   zdržel se 0 
Usnesení č. 1: AS FF schvaluje program zasedání dne 23. září 2015 s doplněním bodu Volba 
nového místopředsedy z řad akademických pracovníků. 
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3. Volba nového místopředsedy AS FF z řad akademických pracovníků 
 
Návrhy kandidátů na pozici nového místopředsedy: 
 
Prof. W. Engelbrecht navrhl doc. PhDr. Boženu Bednaříkovou, Ph.D.: požádala o čas na 
rozmyšlenou. 
Dr. M. Seitl navrhl doc. T. Lebedu: nesouhlasí s kandidaturou  
Doc. T. Lebeda navrhl doc. T. Nejeschlebu: nesouhlasí s kandidaturou 
Prof. W. Engelbrecht navrhl dr. N. Špatenkovou a dr. P. Flajšarovou: nesouhlasí s kandidaturou 
 
Doc. T. Lebeda navrhl uskutečnit volbu na příštím zasedání AS FF.  
 
 
4. Schvalování zápisu ze zasedání ze dne 17. června 2015 
 
Hlasování o usnesení: Schválení zápisu ze zasedání ze dne 17. června 2015. 
 
Přítomno 15 senátorů  pro 13    proti 0    zdržel se 2 
Usnesení č. 2: AS FF schvaluje zápis ze zasedání AS FF ze dne 17. června 2015. 
 
Přišli 2 členové 
 
 
4. Návrh na zrušení směrnice děkana č. 01/2010 Disciplinární řád FF UP  
 
Návrh podal děkan doc. PhDr. Jiří Lach, Ph.D., M.A., na doporučení Legislativní komise AS UP ze 
dne 4. června 2015. Důvod: duplicita s Disciplinárním řádem UP. Návrh na novou Disciplinární 
komisi bude předložen v dalším zasedání AS FF UP, současná komise byla schválena AS FF UP dne 
19. září 2012. 
 
Mgr. O. Molnár krátce zdůvodnil zrušení směrnice děkana č. 01/2010 Disciplinární řád FF UP. Na 
příštím zasedání AS FF děkan navrhne složení nové Disciplinární komise FF UP.  
 
Hlasování o usnesení:  Schválení zrušení směrnice děkana č. 01/2010 Disciplinární řád FF UP. 
 
Přítomno 17 senátorů   pro 17   proti 0   zdrželi se 0 
Usnesení č. 3: AS FF schvaluje zrušení směrnice děkana č. 01/2010 Disciplinární řád FF UP. 
 
 
5. Problematika existence Katedry klasické filologie a personální zajištění oboru Latinská 
filologie  
 
Bod navrhl doc. PhDr. Lubor Kysučan, Ph.D. Podklady k diskusnímu bodu byly doručeny senátorům 
před zasedáním AS FF. V souvislosti s bodem požádala delegace pracovníků KKF FF UP o možnost 
vystoupit na zasedání AS FF.  
 
Diskuze: 
Doc. L. Kysučan: Informoval o situaci na KKF. 
 
Hlasování o usnesení: Souhlas s vystoupením zástupce Katedry klasické filologie FF pana PhDr. 
Jana Janouška, Ph.D.  
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Přítomno 17 senátorů  pro 17    proti 0    zdržel se 0 
Usnesení č. 4: AS FF uděluje souhlas s vystoupením zástupce Katedry klasické filologie FF panu 
PhDr. Janu Janouškovi, Ph.D.  
 
Vystoupení pana dr. J. Janouška:  
Zrekapituloval činnost KKF od normalizace po dnešek. Úspěšnost absolventů KKF. Prezentace 
výsledků práce. Obsazení katedry třemi špičkovými odborníky není možné – široké spektrum 
činností a služby plněné v rámci fakulty a univerzity pro ostatní katedry.   
 
Hlasování o usnesení: Souhlas s vystoupením zástupkyně Katedry klasické filologie FF paní PhDr. 
Barbary Pokorné, Ph.D. 
 
Přítomno 17 senátorů  pro 17    proti 0    zdržel se 0 
Usnesení č. 5: AS FF uděluje souhlas s vystoupením zástupce Katedry klasické filologie FF paní 
PhDr. Barbaře Pokorné, Ph.D.  
 
Vystoupení dr. B. Pokorné: 
Reagovala na dopis pana děkana. Bod. 1: KKF se cítí diskriminována. Finanční model, který se 
zakládá na soběstačnosti kateder, kdy finance plynou z počtu studentů. Pak je KKF podruhé 
diskriminována tím, že musíme tento deficit doplňovat zvýšenou pracovní činností. Toto považuje 
KKF za nespravedlivé.  Bod. 2: Volitelné kurzy jsou plně naplněně. Druhé kolo přijímacích zkoušek – 
žádala o něj, ale neúspěšně. V ČR je KKF nejmenší. Akreditace platí do roku 2017 s počtem 6 
pracovníků a počet výukových hodin tomu odpovídá. Změna personálního obsazení by bylo 
porušení akreditačních pravidel. Bod 3: Katedra konzultovala publikační výsledky s jinými 
katedrami kl. filologie v ČR a SR. Klíčová je kontaktní výuka. KKF se domnívá, že jazyk nelze 
vyučovat bezkontaktně, obzvláště ne klasickou filologii. Bod 5: Obor nelze v počtu 3 pracovníků 
realizovat. V roce 2016 je nutno připravit reakreditaci oboru a novou akreditaci, která by přitáhla 
nové studenty (společensko-historický obor). Katedra využívala nabízené podpory vedení FF 
k propagaci oboru.  
  
Děkan: K vystoupení dr. Pokorné: Jde o úhel pohledu. Skutečnosti v dopise byly ověřovány. Fakulta 
nemá prostředky, aby dlouhodobě udržela cca 6 úvazků na oboru, který má cca 5 studentů 
v ročníku. Normativ na studenta stále klesá. Kompenzace je ve vědecké činnosti. V roce 2016 
budou druhá kola přijímacího řízení (vyžádalo si to více kateder). Na 1 vyučujícího by mělo 
připadnout 30 studentů. Námitky dr. Pokorné nebude komentovat. Katedra je neaktivní. 3 
odborníci budou udržovat jádro oboru jako kabinetní vědu. Možnost spolupráce s absolventy KKF 
pracujících na FF. Děkan srovnal KKF s jinými malými katedrami na FF (KN, KOL, judaistika). 
 
Diskuze:  
Doc. J. Stejskal: Vysvětlil roli EK AS FF. Potvrzuje, že při schvalování metodiky financí, kde v jednom 
bodu žádal děkana, aby senátu předložil, jak bude řešit neutěšenou situaci některých kateder. 
Metodika byla upravena tak, aby byla nakloněna katedrám, kterým nerostou počty studentů, 
naopak kolísají. Body z RIV tvoří 30-40 % finančních prostředků, které katedry mají k dispozici. EK 
AS FF přijala ujištění, že si jako kamenná univerzita přeje zachovat klasickou filologii na naší 
fakultě. 
Doc. L. Kysučan: Je třeba se zamyslet o smyslu debaty. Jde o zachování oboru. Katedra je 
obviňována, že „nic nedělá“. Řada členů publikuje, zasedá v různých komisích a radách. 
Ekonomická fakta a počet studentů jsou ale jasná.  
Mgr. O. Molnár: Srovnání s jinými fakultami: např. na FF UK je katedra ve velkém dluhu a řeší to 
v současné době radikálními změnami. KKF např. nevyužila možnosti překladů pro UPlift.     
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Prof. W. Engelbrecht: U některých filologií vychází cca 15 studentů na 1 vyučujícího. Dr. J. 
Engelbrechtová a Dr. B. Pokorná mají v úmyslu pro rok 2017 podat projekt GAČR. Pokud budeme 
chtít na FF obor klasické filologie, budeme muset na ni vždy připlácet.  
Doc. T. Nejeschleba: KF s KKF často spolupracuje. Na UK v Praze se např. uskutečnil externí 
(nezávislý) audit. Podporuje děkana v požadavku na „superfilology“ (zkušenosti z projektu GAČR). 
S ubývajícími studenty se budou muset některé kurzy, u kterých je to možné, otevírat jednou za 
dva roky, čímž se sníží počet vyučovaných hodin na pedagoga za týden. Navrhuje provedení 
externího auditu, aby bylo jasné, zda jsou nároky na KKF oprávněné či nikoliv. 
Doc. J. Stejskal: V situaci nedostatku studentů se mohou objevit takřka všechny obory. Navrhuje 
zvýšit publikační činnost např. založení ediční řady klasických filologů. KH by se zapojila. Doc. T. 
Nejeschleba: V rámci projektu na KF již vyšly dva takové svazky. Na FF v Ostravě existuje již také 
ediční řada. Stávající KKF má potenciál, aby publikační aktivitu zvýšila. 
Doc. M. Vepřek: Akreditace v novém: Apeluje na to, aby si klasická filologie zachovala „klasické 
disciplíny“.  
Mgr. V. Tichák se připojil k názoru doc. Vepřeka. Chceme zachovat katedru klasické filologie nebo 
obor klasické filologie? Nová akreditace bude šitá na míru třem „superfilologům“?  
Dr. B. Pokorná:  Akreditace končí v 2017, bude požádáno o reakreditaci v roce 2016. Vytvoření 
zcela nového oboru zaměřeného spíše kulturně-historicky, než filologicky. 
Doc. J. Špička: Důležité je personální zajištění oborů a publikační činnost. Na KR učí italštinu 3 
úvazky. Malý obor lze realizovat při úvazku 3. Obor italské filologie otevírají jednou za dva roky. 
Malý obor nemůže nabídnout velké množství volitelných předmětů. Publikační činnost na KKF 
téměř neexistuje. Je to zdroj peněz. Pokud má katedra málo studentů, je potřeba najít druhý zdroj 
financování (publikační činnost, projekty). Dle záznamů v RIV 6 klas. filologů publikovalo 1 
monografii a 3 články. Podporuje návrh děkana.  
Děkan: Přechod ze staré akreditace k nové nebude lehké. Z MŠMT se nezvyšují finanční prostředky 
v kategorii „A“, nýbrž se zvyšují pouze v kategorii „K“ tj. věda a publikační činnost.  
 
Přišel 1 člen 
 
Dr. B. Pokorná: V letošním roce mají vyjít další články. KKF žádala i o projekt ESF a o Norské fondy. 
O oba bez úspěchu. 
P. Cieslar: Vidí obrovský prostor ve využití moderních technologií.  
Doc. J. Špička: Na italské filologii je 1. ročník zaměřen na frontální výuku. Intenzivní vědecká 
činnost nedovede katedru k vyrovnanému rozpočtu. Vždy na obor bude někdo doplácet. Otázkou 
je výše solidarity.  
Děkan: Fakulta musí zachovat klasickou filologii. Tři úvazky. Aktivita vyučujících.  
 
 
6. Prodiskutování změny Volebního a jednacího řádu AS FF UP v souvislosti s případným novým 
volebním systémem 
 
Diskusní bod navrhl děkan doc. PhDr. Jiří Lach, Ph.D., M.A. (Podklady: současný VaJŘ AS FF UP, 
prozatím bez změny odhlasované dne 6. května 2015; text zákona č. 111/1998 Sb., §§ 26 – 27, 33; 
zápis AS FF UP ze dne 12. března 2014 – viz bod 3 na s. 2; dále odkaz na bod 4 z minulého 
zasedání). 
 
Předseda AS FF sumarizoval dřívější diskuse ze dne 12. března 2014: 

- Zvážit možnost elektronického hlasování 
- Vypracovat volební kuchařku 
- Vyřešit kdo může/nemůže volit a proč (např. studenti komb. studia) 
- Problematika náhradníka při absence do max. 1 roku nebo 1 semestru (6. května 

2015) 
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Doc. T. Lebeda navrhl složení pracovní komise: Ondřej Skopal, Martin Fafejta, Viktor Tichák, 
Andrea Ryšavá a Jakub Lysek. 
 
Požádal členy AS FF o návrhy na věcný záměr (zaslat e-mailem doc. T. Lebedovi). 
 
Hlasování o usnesení: Schválení pracovní komise ve složení: Ondřej Skopal, Martin Fafejta, Viktor 
Tichák, Andrea Ryšavá a Jakub Lysek. 
 
 
Přítomno 18 senátorů   pro 17   proti 0   zdrželi se 1 
Usnesení č. 6: AS FF schvaluje pracovní komisi ve složení: Ondřej Skopal, Martin Fafejta, Viktor 
Tichák, Andrea Ryšavá a Jakub Lysek. 
 
 
7. Různé 
Statut UP 
Přepracování Statutu UP: Předseda AS UP požádal o připomínky akademické obce do 3. října 2015.  
Konkrétní komentáře zasílejte na e-mail doc. L. Kysučana. Dne 21. 10. 2015 zasedá AS UP. 
Předseda požádat doc. L. Kysučana, aby připomínky prezentoval na AS UP.  
 
 
8. Nový termín zasedání 
Příští zasedání AS FF UP se bude konat ve středu dne 4. listopadu 2015 ve 13 hod v zasedací 
místnosti na třídě Svobody 26. 
 
 
9. Uzavření zasedání 
Zasedání AS FF bylo ukončeno v 15,30 hod 
 
 
(Jednotlivé podrobné diskusní příspěvky – viz zvukový záznam zasedání, který je k dispozici u 
předsedy AS FF UP.) 
 
 
 
V Olomouci dne 23. září 2015 

 
 
 
 
 

             prof. dr. Wilken Engelbrecht, v. r. 
            předseda AS FF UP 

 
Zapsala: Jana Kopečná, v. r. 
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Usnesení ze zasedání AS FF UP ze dne 23. 9. 2015 
 
Schválená usnesení:  
 
Usnesení č. 1: AS FF schvaluje program zasedání dne 23. září 2015 s doplněním bodu Volba nového 
místopředsedy z řad akademických pracovníků. 
 
Usnesení č. 2: AS FF schvaluje zápis ze zasedání AS FF ze dne 17. června 2015. 
 
Usnesení č. 3: AS FF schvaluje zrušení Disciplinární komise FF UP. 
 
Usnesení č. 4: AS FF uděluje souhlas s vystoupením zástupce Katedry klasické filologie FF panu 
PhDr. Janu Janouškovi, Ph.D.  
 
Usnesení č. 5: AS FF uděluje souhlas s vystoupením zástupce Katedry klasické filologie FF paní 
PhDr. Barbaře Pokorné, Ph.D.  
 
Usnesení č. 6: AS FF schvaluje pracovní komise ve složení: Ondřej Skopal, Martin Fafejta, Viktor 
Tichák, Andrea Ryšavá a Jakub Lysek. 
 


